



Sergey N. Molchanov

*Author of more than 200 articles, books, monographs
and other works and publications*

List of some publications on the cultural heritage legal protection, cultural law and development of culture, in general in Europe, Russia and worldwide

(in Russian language and several texts in English translations via Internet)

For the UNESCO collection

* * * *

Books



- **Compendium of legal acts of Council of Europe on the protection of cultural heritage (part 2)** / *Comp. and ed. by Sergey N. Molchanov; Ministry of culture of the Russian Federation; SPC on Protection of Monuments in Sverdlovsk Oblast - Yekaterinburg: Bank of Cultural Information, 2003 - 526 pp. ISBN 5-7851-0495-4*
- E-presentation in the Materials of the International conference "Information for all" UNESCO Programme "Universal Access to Information" in St. Petersburg, Russia, 23-25 June 2004
http://www.confifap/upload/spb2004/reports/tezisEn_218.rtf

Сборник правовых актов Совета Европы о сохранении культурного наследия (часть 2)
Сост. С.Н. Молчанов; перевод: К.К.Ананичев, Д.Г.Батурин, Б.А.Долинго, В.В.Кузнецов, А.В.Чингин;
НПЦ по охране памятников истории и культуры Свердлов.обл. – Ек.: Банк культурной информации,
2003 – 528 с. ISBN 5-7851-0495-4

Презентация:

Материалы международной конференции "Программа ЮНЕСКО «Информация для всех»:
"Всеобщий доступ к информации", г. Санкт-Петербург, 23-25 июня 2004
http://confifap.cpic.ru/upload/spb2004/reports/doklad_218.ppt



Compendium of legal acts of Council of Europe on the protection of cultural heritage / *Comp. and ed. by S.N. Molchanov; The SPC on Protection of Monuments in Sverdlovsk Oblast - Ekaterinburg: Bank of Cultural Information, 2001 - 520 pp. ISBN 5-7851-0347-8*

- Presentations of the book:
<http://www.patrimony.ru/eng/collect.html>
http://www.evarussia.ru/eva2001/russian/dok_255.html

Сборник правовых актов Совета Европы о сохранении культурного наследия / Сост. С.Н.Молчанов. Научн.-производств.

центр по охране памятников Свердлов. обл. – Екатеринбург: Банк культурной информации, 2001 – 520 с. ISBN 5-7851-0347-8

Презентация книги:

<http://www.patrimony.ru/eng/collect.html>

http://www.evarussia.ru/eva2001/russian/dok_255.html

Several articles, reviews, reports and works

- (IECL) INTERNATIONAL LAW (ICL-4) and legislation of the Russian Federation on culture. Yekaterinburg – (Moscow). 2007 (2008). – 47 pp. 11th annual international conference “EVA-2008-Moscow. Information society, culture, education”. Moscow. 1-4 December 2008. <http://www.evarussia.ru/>

(МЕКП) МЕЖДУНАРОДНОЕ ПРАВО и законодательство Российской Федерации о культуре. (МКП-4) Екатеринбург. 2007. – 47 с. // 11-я ежегодная международная конференция "EVA-2008-Москва. Информационное общество, культура, образование", Москва, 1-4 декабря 2008 г. <http://www.evarussia.ru/>

INTERNATIONAL CULTURAL CONSTITUTION OF ASIA (ICCA) (draft). Tibet – (Saint-Petersburg) – (Berlin) – Kazan – (Moscow) – Yekaterinburg – Tokyo – Peking – (Bruges) – Delhi. 2008. – 40 p. 15.04.2008

МЕЖДУНАРОДНАЯ КОНСТИТУЦИЯ КУЛЬТУРЫ АЗИИ (МККА) (проект). Тибет – (Санкт-Петербург) – (Берлин) – Казань - (Москва) – Екатеринбург - Токио – Пекин – (Брюгге) - Дели. 2008. – 45 с.

A Draft of INTERNATIONAL CULTURAL CONSTITUTION OF EUROPE. (Tibet) – St. Petersburg – Berlin – (Moscow) – (Tokyo) – (Peking) – Bruges – Werkhnya Pyshma. 2007. – 31 pp. 25.03.2008

МЕЖДУНАРОДНАЯ КОНСТИТУЦИЯ КУЛЬТУРЫ ЕВРОПЫ (проект). (Тибет) - Санкт-Петербург – Берлин – (Москва) – (Токио) – (Пекин) - Брюгге. 2007. – 35 с.

INTERNATIONAL CULTURE AND LAW or cultural fundamentals of international and domestic legal public order // Informational society, culture, education. 10 years of the annual international conference “EVA Moscow”. Collection of articles. Moscow. PIC Center, 2007, pp. 281 – 292

МЕЖДУНАРОДНАЯ КУЛЬТУРА И ПРАВО, или культурные основы международного и национального публичного правопорядка // Информационное общество, культура, образование. 10 лет ежегодной международной конференции “EVA Москва”. Сборник статей. г. Москва. Центр ПИК, 2007, с. 281 – 292

On several problems and perspectives of development of International cultural law. Yekaterinburg. 2006. – 8 pp. // In the materials of international conference “Theory and practice of law-making and law-using: Republic of Belarus in the integration processes”, 13-14 April, 2007, Grodno

О некоторых проблемах и перспективах развития международного культурного права. Екатеринбург. 2006. – 8 с. // В материалах международной конференции «Теория и практика правотворчества и правоприменения: Республика Беларусь в условиях интеграционных процессов» 13-14 апреля 2007, г. Гродно

(INTERNATIONAL) EUROPEAN CULTURAL LAW (IV) and legislation of the Russian Federation on culture (ECL-4). In the materials of the 10th Annual International Conference EVA 2007 Moscow. 3 - 6 December 2007. <http://www.evarussia.ru/>

(МЕЖДУНАРОДНОЕ) ЕВРОПЕЙСКОЕ КУЛЬТУРНОЕ ПРАВО (IV) и законодательство Российской Федерации о культуре (ЕКП - 4). Москва – Екатеринбург – Петропавловск-Камчатский. 2007. – 23 с. // В материалах Международной конференции “EVA 2007 Москва”. Москва. 3-6 декабря 2007. <http://www.evarussia.ru/>

CULTURAL LAW and the bases of national idea, natural identity and international conciseness // In the materials of scientific and practical conference “National policy under the modern circumstances”, Ufa, 7 December 2006 // “Culture: management, economy and law”, IG “Yurist”, №1 – 2007, pp. 36-37.

КУЛЬТУРНОЕ ПРАВО как основа национальной идеи, природной идентичности и международного правосознания // В материалах Всероссийской научной конференции “Национальная идентичность России и демографический кризис”, Москва, 20 октября 2006 года // Материалы научно-практической конференции “Национальная политика в современных условиях”, г. Уфа, 7 декабря 2006 года // “Культура: управление, экономика, право”, ИГ “Юрист”, №1 – 2007 г., с.36-37.

Legal system of European Cultural Law (ECL-2). Materials of the international conference EVA-2005-Moscow. Information for all: culture and technologies of information society. Moscow. 2005. 28 November – 2 December 2005 // http://conf.cpic.ru/eva2005/rus/reports/report_397.rtf

Система Европейского культурного права (ЕВРОПЕЙСКОЕ КУЛЬТУРНОЕ ПРАВО-2) // В Материалах международной конференции “EVA-2005. Москва. Информация для всех: культура и технологии информационного общества”. Всероссийская государственная библиотека иностранной литературы имени М.И.Рудомино, г. Москва, 28 ноября - 2 декабря 2005 г. // http://conf.cpic.ru/eva2005/rus/reports/report_397.rtf

Ecological Law of Culture // In the Materials of an International Forum: “Environmental culture and information in the interests of the sustainable development”, Bryansk, Russia, 21-23. September 2004, Vol. 2, pp. 338-347

Экологическое право культуры // В материалах Международного форума «Экологическая культура и информация в интересах устойчивого развития», 21-23 сентября 2004 г., г. Брянск, том 2, с. 338-347

Cultural Law – the Law of a New Millennium // In the Materials of the international conference “EVA.2004.Moscow. Information for all: Culture and Technologies of Information Society”. http://conf.cpic.ru/upload/eva2004/reports/dokladEn_240.pdf

Культурное право – право нового тысячелетия // В материалах международной конференции “EVA.2004.Москва” Информация для всех: культура и технологии информационного общества http://conf.cpic.ru/upload/eva2004/reports/doklad_310.pdf

- EUROPEAN CULTURAL LAW // Materials of the International Conference “EVA-2003-Moscow. Information for all: Culture and Technologies of Information Society. 1-5 December 2003. Moscow, 2003, pp. П2~12~1 – П2~12~10 // http://www.evarussia.ru/eva2003/english/dok_1043.html

Protection of the Environment Conformably to the Preservation of the Values of Cultural Heritage (Patrimony) of the Peoples in Russia at the Example of Sverdlovsk Region // In Materials of the international conference “70 years of the International Treaty on the protection of Artistic and Scientific institutions and historical monuments (Roerich Pact)”, Saint-Petersburg, on the 15th of May, 2005. // <http://www.patrimony.ru/rus/science/InvirProtect.htm>

Охрана окружающей среды применительно к сохранению ценностей культурного наследия (достояния) народов в России на примере Свердловской области // В материалах международной конференции “70 лет Международному договору об охране художественных и научных учреждений и исторических памятников (Пакт Рериха)”, Санкт-Петербург, 15 мая 2005 г. // <http://www.patrimony.ru/rus/science/InvirProtect.htm>

INTERNATIONAL CULTURAL LAW (International Law Co-operation in the Field of Culture) // Moscow Journal of International Law, Issue №4, 2002, pp.110-123.

МЕЖДУНАРОДНОЕ КУЛЬТУРНОЕ ПРАВО. Международно-правовое сотрудничество в области культуры // Московский журнал международного права, №4 за 2002 г., с.110-123.

On Two Conceptual Approaches to Protection of Cultural Values Under International Law // The Russian Yearbook of International Law, 2002, Saint-Petersburg: Russia-Neva, pp. 335-337.

О двух концептуальных подходах к сохранению культурных ценностей в международном праве. Российский ежегодник международного права. 2002. Санкт-Петербург: Россия – Нева, с. 335 - 337



- Law of Council of Europe on culture – regional subsystem of International cultural law // Materials of the international conference “UNESCO Programme “Information – for all. The common access to information”. Saint-Petersburg, 23-25 June. 2004.

//http://confifap.cpic.ru/upload/spb2004/reports/doklad_218.ppt/

и http://confifap.cpic.ru/upload/spb2004/reports/tezis_218.rtf/

- Право Совета Европы о культуре – региональная подсистема международного культурного права // Материалы международной конференции “Программа ЮНЕСКО «Информация для всех»: “Всеобщий доступ к информации” в Санкт-Петербурге 23-25 июня 2004

//http://confifap.cpic.ru/upload/spb2004/reports/doklad_218.ppt/

и http://confifap.cpic.ru/upload/spb2004/reports/tezis_218.rtf/

Law of Council of Europe and European Cultural Law // In: Compendium of the Legal Acts of Council of Europe on Preservation of Cultural Heritage. Comp. and edited by S.N. Molchanov; Ministry of culture of the RF. The SPC on Protection of Monuments in Sverdlovsk Oblast - Yekaterinburg: Bank of Cultural Information, 2003. pp. 19-41.

Право Совета Европы и Европейское культурное право // В Сб. правовых актов Совета Европы о сохранении культурного наследия (часть 2)/ Сост. С.Н. Молчанов; перевод: К.К.Ананичев, Д.Г.Батулин, Б.А.Долинго, В.В.Кузнецов, А.В.Чингин; НПЦ по охране памятников истории и культуры Свердлов.обл. – Ек.: Банк культурной информации, 2003, с.19-41.

European Law and Safeguarding of The Cultural Heritage of Nations of Europe // Materials of the International Conference “EVA-2002-Moscow. Information for all: Culture and Technologies of Information Society. 2-7 December 2002. Moscow, 2002, pp. 2~1~1 – 2~1~7 // Cultivate Russia Web Magazine, № 2, February 2003 // http://www.cultivate.ru/mag/issue2/EU_cul_heritage.asp/

Европейское право и сохранение культурного наследия народов Европы // Материалы международной конференции “EVA 2002 Москва. Информация для всех: культура и технологии информационного общества. 2-7 декабря 2002 г.”, г. Москва, 2002 г., с. 2~1~1 – 2~1~7 // Cultivate Russia Web Magazine, № 2, February 2003 // http://www.cultivate.ru/mag/issue2/EU_cul_heritage.asp/

Council of Europe and Preservation of Cultural Values, Forming the Cultural Heritage of the Peoples of Europe // In: Compendium of the Legal Acts of Council of Europe on Preservation of Cultural Heritage / Comp. and edited by S.N. Molchanov; The SPC on Protection of Monuments in Sverdlovsk Oblast - Yekaterinburg: Bank of Cultural Information, 2001. pp. 15-22.

Совет Европы и сохранение культурных ценностей, составляющих культурное наследие народов Европы // В книге: "Сборник правовых актов Совета Европы о сохранении культурного наследия" / Научн.-производств. Центр по охране памятников Свердлов.обл. – Екатеринбург: Банк культурной информации, 2001, с. 15-22.

On the Issue of Legal Regime of Cultural Values (Experience of the Universal Approach) // In: Protective Archeological Researches at the Middle Urals. Issue 4. Yekaterinburgh: Bank of Cultural Information. 2001. pp. 4-13.

К вопросу о правовом режиме культурных ценностей (опыт универсального подхода) // В Сб.: "Охранные археологические исследования на Среднем Урале: Сб.ст.: Вып.4/М-во культуры Свердлов.обл.; Научн.-произв.центр по охране и использованию памятников истории и культуры Свердлов.обл. – Екатеринбург: Банк культурной информации, 2001, с.4-13. // В Сб. "Охрана и реставрация культурного наследия Сибири". Томск: "Курсив", 2002, с.72-92.

On Usage of Concepts of "Cultural Property" and "Cultural Heritage (Patrimony)" in the International Law, Moscow Journal of International Law, №2, 2000, pp.20-27

Об использовании понятий "культурные ценности" и "культурное наследие (достояние)" в международном праве (информационно-аналитический обзор) // Московский журнал международного права, №2, 2000, с.20-27

On Definition of Terms "Immovable Cultural Values (Properties)" and "Immovable Cultural Heritage (Patrimony)" in The Legal Acts of UNESCO // Collection of Reports of the Second Interregional Scientific and Practical Conference "IRITOP-2000". Guop, Moscow. pp. 15-17.

Об определении понятий "недвижимые культурные ценности" и "недвижимое культурное наследие (достояние)" в правовых актах ЮНЕСКО. // Сборник текстов докладов Второй межрегиональной научно-практической конференции "ИРИТОП-2000". ГУОП г. Москвы. с. 15-17.

Contemporary terms and definitions of the protection, restoration and use of the immovable monuments of history and culture // Scientific and Informational Compendium "Material base of the cultural sphere", Issue 3, RGB. Informcultura, M., 2000, pp. 44-49.

Современные термины и понятия охраны, реставрации и использования недвижимых памятников истории и культуры. // Научно-информационный сборник "Материальная база сферы культуры", Вып.3, РГБ Информкультура, М., 2000, с. 44-49.

On the Issue of Usage in the Russian Legislation of Terms "Cultural Heritage" and "Cultural Patrimony" // In: Protective Archeological Researches at the Middle Urals. Issue 3. Yekaterinburgh: Bank of Cultural Information. 1999. pp. 235-241. // In: Lawyer – M., 1999, - №3, pp.7-11

К вопросу об использовании в законодательстве понятий "культурное наследие" и "культурное достояние" (информационно-аналитический обзор) // В сборнике: Охранные археологические исследования на Среднем Урале. Вып.3. Екатеринбург: Банк культурной информации. 1999. с. 235-241 // Юрист. - М., 1999. - N 3. - С. 7-11

On the Integrated Conservation of Immovable Cultural Property in Russian Federation // In: Protective Archeological Researches at the Middle Urals. Issue 3. Yekaterinburgh: Bank of Cultural Information. 1999. pp. 230-234.

К вопросу о комплексном сохранении недвижимых объектов культурного наследия в Российской Федерации // В сборнике: Охранные археологические исследования на Среднем Урале. Вып.3. Екатеринбург: Банк культурной информации. 1999. с. 230-234.

On the Issue of Restitution of Cultural Values, Moscow Journal of International Law, № 4, 1998, pp.159-166

К вопросу о реституции культурных ценностей // Московский журнал международного права, ISSN 0869-0049, № 4, 1998 г., с.159-166

Citation and references

- М.М. Богуславский "Культурные ценности в международном обороте: правовые аспекты», Москва, Юрист, 2005, с. 18; [M. Boguslawsky. "Cultural goods in international exchange: legal aspects". Jurist. Moscow. 2005. p. 18]

07.04.2010